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V I L Á G P R O L E T Á R J A I , E G Y E S Ü L J E T E K ! 

Magyar-finn tárgyalások 
Mauno Koivisto. a Finn Köztársaság 

elnöke — aki Kádár Jánosnak, az MSZMP 
Központi Bizottsága első t i tkárának és 
Losonczi Pálnak, az Elnöki Tanács elnö-
kének meghívására baráti, munkalátogatá-
son tartózkodik hazánkban — tisztelet-
adással kezdte keddi programját. A köz-
társasági elnök a Hősök terén megkoszo-
rúzta a Magyar Hősök emlékművét. 

Kádár János és Losonczi Pál kedden a 
Parlament nándorfehérvári termében meg-
beszélést folytatott Mauno Koivistóval. 

A szívélyes légkörű megbeszélésen a két 
ország közötti együttműködés továbbfej-
lesztésének lehetőségeiről tárgyaltak, va 'a-
mint áttekintették az Európa és a világ 
békéiének, biztonságának megőrzésére irá-
nyuló kezdeményezéseket a ielenlegi nem-
zetközi helyzetben. 

A megbeszélésen jelen volt Szarka Ká-
roly külügyminiszter-helvéttes. Jaakko 
Kalela, a finn elnök külpolitikai tanács-
adója. valamint Matusek Tivadar, hazánk 
helsinki és Osmo Vainölá. Finnország bu-
dapesti nagykövete. 

A kora délutáni órákban hazánk mpeas 
rangú vendége Budapest nevezetességeivel 
ismerkedett. A Halászbástyáról pillantást 
vetett a főváros látképére, maid a Ma-
gyar Nemzeti Galériába vezetett útja. A 
múzeum falai között megismerkedett a 
középkori gyűjteménnyel és a XIX. szá-
zadi magyar festészet gazdag tárházával. 
A városnézés és a múzeumlátogatás során 
Szépvölgyi Zoltán, a fővárosi tanács elnö-
ke kalauzolta a finn államelnököt és fele-
ségét. 

Szolidaritási nagygyűlés 
Derekegyházán 

Családpolitika és környezetvédelem 

Ölést tartott 
a megyei fanács vb 

A Hazafias Népfront me-
gyei bizottsága magyar—ko-
reai barátsági napot rende-
zett kedden. Ebből az alka-
lomból tegnap délelőtt Sze-
geden, a népfront megyei bi-
zottságán Molnár Sándor, a 
népfront megyei bizottságá-
nak t i tkára fogadta Kint 
Jong Szűnt, a Koreai Népi 
Demokratikus Köztársaság 
budapesti rendkívüli és meg-
hatalmazott nagykövetét, va-
lamint Pak Man Humt, a 
nagykövetség attaséját , aki-
ket tájékoztatott a megyénk-
ben folyó tömegmozgalmi 
munkáról . 

Ezután a koreai vendégek 
a megyei pártbizottságra lá-
togattak, ahol Gyárfás Mi-
hály t i tkár fogadta őket, és 

megyénk politikai életéről 
beszélgetett velük. Kora dél-
után Molnár Sándor kísére-
tében a Derekegyházi Álla-
mi Gazdaságot keresték fel. 
Itt Puskás László, a szentesi 
járási pártbizottság első t i t-
kára, dr. Remzső József, a 
szentesi járási hivatal elnö-
ke, Török Ferenc, a községi 
tanács elnöke. Farsang Fe-
renc, a községi pártvezetőség 
titkára, Nagy József, az ál-
lami gazdaság pártbizottsá-
gának titkára, valamint Ne-
mes Ferenc, a községi nép-
frontbizottság" • t i tkára fogad-
ta a vendégeket Tokaji Ist-
ván, az állami gazdaság 
igazgatója ismertette a ter-
melési eredményeket, majd 
üzemlátogatás során megte-

kintették a gazdaságban fo-
lyó munkát . 

Délután az 
ság központi 
Koreai Népi 
Köztársaság 

állami gazda-
klubjában a 
Demokratikus 
megalakulásá-

nak közelgő 34. évfordulója 
alkalmából ünnepi nagygyű-
lést tartottak, amelyet Ne-
mes Ferenc nyitott meg. 
Kálmán Lajos, az állami 
gazdaság KISZ-bizottságának 
t i tkátá köszöntötte a koreai 
vendégeket, a gyűlésen részt-
vevő derekegyházi dolgozó-
kat, majd Kim Jong Szun 
mondott ünnepi beszédet. 

A barátsági nap befejezté-
vel tegnap este a koreai ven-
dégek visszautaztak Buda-
pestre. 

Felére csökken a költség 

Új épületalapozási technológia 
Űj épületalapozási techno- a beton. Az épület nagysá- léssel járó síkalapozásához 

lógiát vezettek be a Dél- gától függ, hány ilyen „be- szükséges 1200—1800 köbmé-
magyarországi Magas- és toncölöpöt" készítenek. Tel- ter sóder helyett most csu-
Mélyépító Vállalatnál. Az jesen elmarad tehát az em- pán 200—300 köbméter, te-
anyagfelhasználás terén beri munka, továbbá a bár - hát a réginek egyhatoda ele-
minden eddigi módszernél milyen más alapozás á rká- gendő. Különösen jelentős az 
takarékosabb munkaerő- és nak. üregének beomlását Szegeden, illetve a Dél-Al-
munkaidő gazdálkodást tesz meggátló zsaluzat, vagy földön ahová 200—300 ki-
lehetővé A Földmérő és Ta- bentonitiszapolás. 8 mélyebb l o m é t e r r ö l s z a l l í t j á k a s ó_ 

Vállalat közre- helyeken elkerülhetetlen ta- d e r t 

Az új módszerrel készült illetve szi-

A Csongrád megyei ta-
nács végrehajtó bizottsága 
tegnap, kedden Szegedén 
ülésezett. Az előterjesztések 
után a testület a soron kö-
vetkező tanácsülésre készül-
ve két nagyon fontos témá-
val, a tanácsok családpoliti-
kai tevékenységével és a me-
gye hosszú távú környezet-
védelmi koncepciójával fog-
lalkozott. Mindkét kérdést 
javasolja a végrehajtó bi-
zottság a megyei tanácsnak, 
hogy tűzze napirendre, tár-
gyalja meg. Előzetesen a teg-
napi viták a lap ján röviden 
a következőkről tudósítha-
tunk. 

Napjainkban sok szó esik 
a családról, egyszóval a köz-
figyelem a társadalom leg-
kisebb közösségére irányul. 
A tanácsoknak meghatáro-
zott szerep jut a családok 
életkörülményeinek, -feltéte-
leinek biztosításában. A csa-
ládpolitika is része a taná-
csi munkának. A megye vá-
rosainak, nagyközségeinek 
testületei az elmúlt öt év-
ben több mint 800 alkalom-
mal tárgyalták a családpoli-
tikai feladatokat. A tapasz-
talatok szerint a helyi köz-
igazgatási szerveknek nem 

kis munkát okoz a család-
politikai célkitűzések meg-
valósítása részben azért, 
mer t a hatáskörök megosz-
tottak. A testület a tegnapi 
ülésén .előzetesen sorra vet-
te a közigazgatás teendőit, 
lehetőségeit. Szó volt a csa-
ládok gazdasági, anyagi hely-
zetéről, a gyermeknevelésről, 
az öregekről, a csökkent 
munkaképességűekröl való 
gondoskodásról és a népese-
dési helyzetről is. A vb meg-
állapítása szerint igen nagy 
szükség van arra. hogy a 
megyei tanács átfogóan ér-
tékelje a családok helyzetét, 
és hosszú távon határozza 
meg a szakigazgatási szer-
vek tennivalóit. 

A környezetvédelem „min-
dennapos ügy", de mégis 
most a megyei tanács a 
legközelebbi ülésén ezt a 
kérdést, a megye környezet-
védelmi helyzetét alaposan, 
körültekintően elemezheti A 
végrehajtó bizottság a téma 
előkészítésénél rámutatot t 
arra, hogy o környezetvédel-
mi törvény végrehajtására 
számos megyei intézkedés 
született. 1979-ben a vb meg-
alakította a 23 fős körnve-. 
zet- és természetvédelmi bi-

zottságok Megteremtették a 
szükséges feltételeket is, 
hogy e bizottság eredménye-
sen működjön. A környezet-
védelmi feladatok megoldá-
sánál a megyei társadalmi 
szervek a Hazafias Népfront 
megyei bizottságának közre-
működésével jelentős segít-
séget nyúj tanak. Így vég-
eredményben a tanácsi cél-; 
kitűzések alapján a külön-
böző szervek bevonásával a 
környezetvédelem szinte 
össztársadalmi ügy lett szű-
kebb pátr iánkban is. A fo-
kozott figyelem, a körülte-
kintőbb védekezés a környe-
zeti ár ta lmakkal szemben a 
70-es évek elején kezdődött 
el hazánkban. A gazdasági 
élet fejlődésével azonban a 
közös teendők, a környezet-
védelmi feladatok egyre in-
kább szaporodnak. 

A végrehajtó bizottság a 
megyei tanács ülését szep-
tember 30-ra tűzi ki, amely-
nek napirendjén még szere-
pel a megyei tanács egész-
ségügyi és szociális bizottsá-
gának munkájáró l szóló be-
számoló, valamint az i f júsá-
gi parlamentek tapasztala-
tairól szóló tájékoztató. 

A Szegedi Konzervgyárban évről évre korszerűsítik, 
megúj í t ják a gyártógépsorokat ahol csak lehetséges, se-
gítségükkel könnyítik, gyorsítják a munkát. Képeinken egv 
házilag készült berendezést és két úi automata gépsort 

lajvizsgáló 
m ű k ö d é s é v e l k i d o l g o z o t t e l - l a j v í z 5 e ! ö r é s 

jaras a vailalat egyik m u - , . 
szakiakból álló kollektívá- vattyuzás, ugyanakkor az eigö épületnél az alapozásit 
jának találmánya. alapkészítés ideje egyharma- költségnek a felét, 2,5 millió i ottá neveléstörténész 

Lényege, hogy a cölöp dára' egynegyedére csökken, forintot megtakarítottak. Ha- ! tott bevezető előadást. 

NemiefMizi ! Automata gépsorok 
nevelési o konzervgyárban 

konferencia 
Kedden Budapesten meg-

kezdődött a nemzetközi ne-
veléstörténeti állandó kon-
ferencia 4. ülésszaka. A há-
romnapos tanácskozáson 26 
országból több mint 120 ku-
tató vesz részt. A konferen-
cián — amelynek vendéglá-
tója az Eötvös Loránd Tu- I 
dományegyetem — az iskola 
előtti nevelés történetéről, s '• 
annak a pedagógiai ál talá-
nos történetéhez fűződő vi-
szonyáról tanácskoznak. 

A megnyitó ülésen Brian 
Simon, a nemzetközi szerve-
zet elnöke és dr. Eörsi Gyu-
la. az ELTE rektora üdvö-
zölte a résztvevőket, ma jd a 

| konferencia elnöke dr. Vág 
tar-

formájú , tehát hengeres be- További nagy előny az marosan országos bemutatón 
tonalap anyagát közvetlen anyagtakarékosság: egy nagy ismertetik az ú j el járást az 
emberi munka nélkül, szi- m é r e t ű lakóház talajkieme- építőipari szakemberekkel, 
vattyuval nyomja a melybe, • 
anélkül, hogy a helyéről a 
földet előzetesen kiem-elnék. 
A művelethez két jelenleg 
is használatos építőgépet al-
kalmaznak. Az egyikkel né-
hány spirálmenetből álló 
éles tárcsát mélyítenek le 
fúró mozgással a hat méter 
körüli mélységbe. A külön-
legesen kiképzett fúrótárcsa 
csupán elmetszi, körülvágja 
a földet, a betonalap mére-
tének megfelelő hengerpa-
lást mentén, de nem emeli 
ki. A kívánt mélységben az-
után — a végig üreges fúró-
száron keresztül — egy má-
sik berendezéssel — folyé-
kony betonmasszát présel-
nek a lent levő tárcsa alá 25 
atmoszféra nyomással. Ez a 
nagy nyomás a tárcsát, a 
fölötte levő „földdugóval" 
együtt a felszínre emeli, s a 
helyét folyamatosan kitölti 

A tanácskozáson három fő 
témakörben hangzanak el 
előadások. (MTI) 

Javulnak az exportlehetőségek 
Hatvan százalékkal nö- lalatok marketingszakembe- mer tednek a Székesfehérvá-

vekszik az idén a magyar rei vesznek részt. együtte- rí Könnyűfémmű ú j üze-
alumíniumipar dollárelszá- sen; ötvenen. rneivel és termékeivel. Mint 
molású export ja, és a több- A konferencián elmond- ismeretes. Székesfehérváron 
let nagy részét feldolgozott, ták, hegy a magyar alu- az idén befejeződő, 6,7 mil-
minőségij termékek teszik míniumipar javuló export- liárd forintos beruházással az 
ki' jelentették be a ked- feltételeit a nemzetközi alu- eddigi 110 ezer tonnáról 170 
den, Székesfehérváron meg- míniumpiac megélénkülése ezer tonnára emelik az 
nyitott nemzetközi alumí- és az elmúlt öt évben vég- alumínium félgyártmányok 
niumipari konferencián. A rehaj tot t hazai termelés- és évi termelését. Szélesedik a 
Magyar Alumíniumipari gyártmánykorszerűsítés hazai alumínium-feldolgozók 
Tröszt, az ALUKER kül- együttesen teremtette meg. A és a nyugati felhasználók 
kereskedelmi vállalat és a magyar alumíniumexportban közvetlen kooperációja. Mint 
Székesfehérvári Könnyű- az értékesebb, minőségi ter- a konferencián beie 'entették. 
fémmű által rendezett 3 mékek részarányának je- hogv a közeljövőben a ma-
napos eszmecserén a legje- lentős növekedése . javította a gyar alumíniumipari trösz.t 
lentősebb nyugati megren- hazai termelés gazdaságossá- külkereskedelmi vállalata, az 
delők és termékfelhaszná- gát is. . . . . . 
lók. közöttük amerikai, ja- A háromnapos marketing- A I u k e r e s a z NSZ,x-beli A'lu-
pán és NSZK-beli a lumí- konferencia során a kül- team cég közös értékesítő 
nium-nagykereskedelmi vál- fóidi üzletemberek mégis- vállalatot hoz létre. (MTI) 

A tmk-műhely dolgozói tervezték és készítették el a nésrv 
egységből álló berendezést, amelynek segítségével négyféle 

lét készíthetnek egyszerre a savanyúságokhoz 

A korszerű, zsugorfóliás csomagoláshoz ú j automata eéo-
sorokat áliitottak munkába, és ezzel könnyebb, gyorsabb 

lett ez a munka is 

l 


